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Program VVH: 
 

I. Zahájení a přivítání hostů 
II. Zpráva o činnosti SDH za rok 2020 
III. Zpráva hospodáře 
IV. Zpráva kontrolní a revizní rady 
V. Kontrola plánu činnosti na rok 2020 
VI. Plán činnosti na rok 2021 
VII. Diskuse 
VIII. Usnesení 
IX. Závěr 
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Úvod 
Vážené sestry, bratři a hosté, 
dovolte mi Vás přivítat na výroční valné hromadě SDH Želechovice nad Dřevnicí, kde se blíže 
seznámíme s činností sboru za uplynulý rok. Letošní rok byl v mnoha směrech jiný a naše činnost byla 
do jisté míry omezena. Činnost sboru jsem rozdělil do několika oddílů dle jeho působnosti. 
 
Činnost sboru 
Naše činnost v minulých letech byla poměrně rozsáhlá a v roce 2020 jsme nechtěli slevit ze svých 
nároků. Nakonec bylo bohužel vše jinak kvůli koronavirovém onemocnění (COVID-19). Jen připomenu, 
že se jedná o nakažlivé onemocnění způsobené nově objeveným koronavirem. 
17. - 19. ledna ještě stíháme uspořádat naši tradiční zabijačku, byl to nesnadný víkend, ale vše se 
podařilo a zúčastnění ještě dlouho vzpomínali na náročný víkend po všech směrech. Výroční schůze 
běžely v plném proudu, rádi jsme proto přijmuli pozvání do Lužkovic a na okrskovou schůzi do Lípy, 
která byla v roce 2020 volební. Z výsledků voleb bylo jasné, že pro následující roky bude starosta okrsku 
Ladislav Zicha ze Želechovic, velitel Luděk Cholasta z Lípy, jednatelka Marie Čechová z Jaroslavic, revizor 
účtu David Pištěk z Lužkovic, hospodář Robert Chmela z Pasek, referent prevence Karel Paták z 
Klečůvky, vedoucí mládeže Iva Karkošková z Jaroslavic, strojník Miroslav Rafaja z Klečůvky. 
Ve dnech 14. - 16. února jsme se vydali opět na hasičskou lyžovačku a to do ověřené lokality ve Velkých 
Karlovicích do penzionu Gaudeamus ve Skiparku Kyčerka. V pátek 21. února se naši mladí hasiči 
vydávají na exkurzi k hasičům na stanici do Zlína. 6. března se pak bratři Kűhr a Hrazdira účastní Výroční 
schůze místního Českého červeného kříže, který slavil 90 let od založení místní skupiny. V neděli 8. 
března se konalo pravidelné školení vedoucích mládeže na Březové. Letos, vzhledem k volebnímu 
období, byla lehce netradiční. V sobotu 16. května jsme se, na základě rozvolnění některých pravidel v 
souvislosti s koronavirem COVID-19, rozhodli postavit májku, abychom nevynechali tuto starou tradici. 
30. května uběhly přesně 2 týdny od postavení naší májky a už se zase kácelo, tak jako každý rok. V 
neděli 28. června, v den pouti, se již tradičně u nás v obci konala ukázka dálkové dopravy vody. 
Zúčastnilo se jí kromě nás dalších 6 jednotek z okolí a to Jaroslavice, Klečůvka, Lípa, Lužkovice, 
Provodov a Želechovické Paseky. 
V sobotu 15. srpna se uskutečnilo Shromáždění delegátů SDH okresu Zlín ve Fryštáku. Bylo to odložené 
shromáždění, které původně mělo proběhnout na jaře. Na tomto shromáždění bylo potřeba zvolit nové 
vedení OSH Zlín, jelikož je volební rok. Přítomno bylo 102 ze 116 delegátů sborů. Po 14 letech bratra 
Bernatíka z Kaňovic na této nelehké pozici vystřídal bratr Nevařil z Malenovic. V sobotu 26. září proběhl 
2. ročník naší okrskové hasičské pouti. Původní záměr velké akce vzal za své z důvodu plošných omezení 
týkající se epidemie a tak se akce konala jen v komorním duchu a byla to poslední akce v tomhle roce.  
Zbývající akce byly zrušeny případně přesunuty na termíny, které to budou umožňovat. Věřme, že se 
v roce 2021 vrátíme alespoň z větší části k činnostem, které náš sbor dělají sborem. 
 

Družstvo mužů 
Nikdo nevěděl, kolik soutěží se uskuteční, tedy nebylo mnoho času na chyby a zaváhání v soutěžích, 
které se nakonec uskutečnily. Vyhrával ten, kdo dělal nejméně chyb a dle konečných výsledků jsme to 
byly právě my.  
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Vyhráli jsme celkově soutěž GP 8. okrsku. Stačila nám k tomu výhra v Lužkovicích, v Lípě a na domácí 
soutěži na Střelnici. Pro mnoho z nás byla právě výhra na domácí soutěži to nejdůležitější za poslední 
roky. Jedno druhé místo to byla soutěž na Želechovických pasekách. Soutěž na Klečůvce byla zrušena 
rovněž i okrskové závody z důvodu COVIDU 19 a soutěž na Ostratě se neuskutečnila, protože se bratři 
z Ostraty rozhodli v roce 2020 soutěží GP 8. okrsku neúčastnit. 
V tomtéž roce se ještě do soutěží zapojilo družstvo B, kde jinde než na naši domácí soutěži. Čas sice 
nestačil o fous na bronz, ale i tak to byl parádní výkon vzhledem k okolnostem.  
 

Družstvo mladých hasičů 
Velké díky patří jejím vedoucím, kteří se zasloužili o fungující seskupení a jejichž působení je velmi 
obsáhlé ať už se jedná o nejrůznější soutěže tak i různé exkurze na zajímavá místa v našem okolí. 
Bohužel kvůli situaci s COVID 19 se toho v roce 2020 mnoho stihnout nedalo. 
Sezóna začala ještě klasicky v měsíci únoru okrskovou uzlovací soutěží mladých hasičů v Jaroslavicích. 
Za mladší žáky soutěžil David Polepil, který se snažil ze všech sil dosáhnout, co nejlepšího času, avšak 
jeho pečlivost, aby měl všechny uzly správně ho stála drahocenné vteřiny, které se projevily na 
celkovém hodnocení. Za starší žáky náš sbor reprezentovali Vašek Tarabus, Adéla Polepilová a Matěj 
Kulička. Nejlépe se z nich umístil Vašek, který s krásným časem 16.60 sekund obsadil druhou příčku. 
Následovala pauza kvůli nařízené karanténě a čekalo se na její uvolnění. Nikdo příliš nevěděl, co bude 
a díky tomu se celá řada akcí zrušila. Poslední soutěž, které se v roce 2020 naši nejmenší zúčastnili, byla 
ta domácí - 3. ročník Memoriálu Vladislava Žitného v měsíci červnu. Počasí příliš nepřálo, ale nakonec 
dorazilo celkem 7 týmů mladších žáků a 10 týmů starších žáků. I přes problémy s lidskými zdroji se na 
start nakonec postavilo i naše družstvo, což je dobře. Děti se očividně snažily, ale v mokrém terénu to 
bylo velmi těžké. Skloubit tak opatrnost s touhou po co nejlepším čase se ne vždy podařilo.  
 

Zásahy 
V roce 2020 došlo k jedné poměrně velké změně, kdy jsme díky obci a pilné práci bratra Coufalíka, 
mohli dovybavit naši výjezdovou jednotku o dýchací techniku. Rovněž v druhé polovině roku proběhla 
rozsáhla oprava čerpadla na cisterně. Nejen díky tomu jsme byli v roce 2020 vyslání k deseti výjezdům. 
V měsíci lednu to byla původně hořící dílna u rodinného domu v naší obci. Nakonec se ukázalo, že 
zahořel pouze kompostér u blízké dílny, nejednalo se tedy o žádnou velkou akci. V únoru nejen do 
našeho kraje dorazil silný vítr, který vyvracel stromy a odnášel střechy. Měli jsme nahlášený spadlý 
strom v části Želechovických Pasek, Zelené údolí. Po příjezdu na místo jsme zajistili místo zásahu a 
strom postupně odstranili z komunikace. V měsíci dubnu se rozezněla v obci siréna, která nás 
upozornila na nenadálou situaci. Dle sms se jednalo o technickou pomoc pátraní po pohřešované 
osobě v Trnavě. Nakonec pomohl až vrtulník, který lokalizoval hledanou osobu v půlce Trnavy. 
Podchlazenou, ale jinak zdravou jsme ji po 20. hodině nalezli. Ve druhé polovině měsíce jsme byli 
informování o požáru odpadu vedle stodoly na ulici Batalická u nás v obci. Bylo zjištěno, že shořel 
plastový kompostér umístěný na zahradě. Vedle byl uložen také dřevěný odpad. To vše vedle 
dřevěného plotu, za kterým byla dřevěná bouda na nářadí. Uhašení z větší části provedla obyvatelka 
domu. My jsme shořelý odpad rozhrabali a zalili vodou z vodovodního řádu. Koncem dubna jsme ještě 
vyjížděli k požáru a opět vše začalo u kompostéru. Neopatrná manipulace se žhavým popelem 
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zapříčinila požár kompostéru, dřevěné pergoly, uloženého dřeva a všeho okolo. Naštěstí díky rychlému 
zásahu se oheň nepřenesl na rodinný dům, který byl nedaleko.  
V červnu naše okolí zasáhly přívalové deště a nečekaně jsme byli vysláni do obce Ostrata, kde se vylil 
místní potok z jeho koryta. Na místě jsme pomáhali s odčerpáváním vody ze zahrad, jímek apod. V 
srpnu ve večerních hodinách byl naší jednotce vyhlášen poplach. Mělo se jednat o požár na ulici Lysá. 
Nakonec bylo zjištěno, že se o žádný požár nejedná. V tento den jsme měli ještě jeden výjezd. Byli jsme 
vysláni ke spadlému stromu opět na Želechovických Pasekách kousek před Zeleným údolím. V měsíci 
říjnu byl vyhlášen poplach na Želechovické Paseky. Díky dlouhotrvajícím dešťům se ucpal v jenom místě 
v Zeleném údolí propustek potoka. Zřejmě se tlakem vody sám pročistil. Jelikož nebyl důvod dále na 
místě setrvat, odjeli jsme zpět na základnu. Dalším výjezdem byl ten k úniku nebezpečných látek v naší 
obci. Jednalo se o únik plynu. Plynové potrubí poškodila protlakem firma. Po příjezdu na místo nám 
bylo velitelem zásahu oznámeno, že plyn je již zastaven. Po pár minutách jsme byli posláni zpět na 
základnu. 
 

Činnost jednotky/sboru v číslech 
V našem sboru máme 1 vyškoleného velitele jednotky, 3 velitele družstva, 6 řidičů, 6 strojníků, 6 
nositelů dýchací techniky a 1 člena proškoleného na práci s motorovou pilou. 
Sbor aktuálně eviduje 81 členů, z toho je 21 členů mladých hasičů do 15 let a 4 do 18 let, dále 21 žen a 
35 mužů. Schůze sboru, pravidelná školení a plánování činnosti sboru byla v roce 2020 značně 
omezena, kvůli COVIDU 19. 
Za tento rok bylo odpracováno 200 hodin při údržbě techniky a zbrojnice. Dalších 1100 hodin bylo 
odpracováno na Střelnici a 60 hodin při pořádání kulturních akcí pro občany Želechovic nad Dřevnicí 
dále to bylo 30 hodin práce pro obec, což v součtu dělá celkově 1390 brigádnických hodin. 
V současnosti také několik členů našeho sboru pravidelně daruje krev ve zlínské nemocnici, a dokonce 
je pár členů uvedeno na seznamu dobrovolných dárců kostní dřeně. 
Pokud by naše činnost někoho zajímala blíže, může navštívit náš web, kde se dozví více podrobností 
včetně nejbližších plánů sboru. 
 

Závěr 
Především chci jménem sboru poděkovat všem členům za jejich práci, kterou v letošním roce odvedli. 
Nechci zapomenout ani na naše podporovatele z řad vedení obce, občanů, rodinných příslušníků a 
občanských sdružení v naší obci.  
Nyní bych chtěl všem popřát do blížícího se nového roku hlavně mnoho zdraví ať nás neopouští v téhle 
nelehké době. 

 
Zpracoval: Ing. Tomáš Čechmánek 

jednatel 


